

水土保持戶外教室 Soil and Water Conservation Outdoor Classroom

【內文 Content】

東勢林場於 1998 年成立水土保持戶外教室，1999 年 921 大地震，森林浴場發生面積約 28 公頃崩塌，即二八甲崩塌區，規劃設立許多水保設施，避免豪雨沖蝕、崩塌及地滑，做為國人觀摩學習水保的場所。東勢林場於 2013 年通過環境教育設施場所認證，已持續運作 9 年，為國內重要水保戶外教室，包含工程示範區（二八甲崩塌區、四角林野溪、探索覓徑手作步道、森活步道）、造林植生區（穿林步道）、農藝示範區（金針山步道）。

The Soil and Water Conservation Outdoor Classroom was established in Dongshih Forest Reserve in 1998. Following the 1999 Chi-Chi Earthquake, a 28-hectare landslide occurred in the forest bathing area, known as the "Er-Ba-Jia" landslide zone. Numerous soil and water conservation facilities were planned and installed to prevent erosion from heavy rain, further landslides, and ground slips, serving as an educational site for the public. In 2013, the reserve was certified as an Environmental Education Facility. Having operated for 9 years since certification, it remains a key outdoor classroom in Taiwan. It includes the Engineering Demonstration Zone (Er-Ba-Jia Landslide Zone, Sijiaolin Stream, Exploration Path handmade trail, and Sen-Huo Trail), the Reforestation and Vegetation Zone (Chuan-Lin Trail), and the Agronomic Demonstration Zone (Day Lily Mountain Trail).

【圖表標註 Diagram Labels】

水土保持戶外教室全圖：Map of the Soil and Water Conservation Outdoor Classroom

二八甲崩塌區範圍：Scope of Er-Ba-Jia Landslide Zone

水土保持戶外教室範圍：Scope of Soil and Water Conservation Outdoor Classroom

戶外教室車行路線：Driving Route of the Outdoor Classroom

戶外教室人行動線：Walking Route of the Outdoor Classroom

【地圖內地點名稱 Map Locations】

大安溪：Da'an River

金針山步道：Day Lily Mountain Trail

楓林小徑：Maple Path

二八甲崩塌區：Er-Ba-Jia Landslide Zone

穿林步道 (450m / 步行約 30 min)：Chuan-Lin Trail (450m / Approx. 30 min walk)

探索覓徑 (386m / 步行約 40 min)：Exploration Path (386m / Approx. 40 min walk)

森活步道 (1154m / 步行約 120 min): Sen-Huo Trail (1154m / Approx. 120 min walk)

四角林野溪: Sijiaolin Stream